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Interpellation angående marknadsundersökningen 
Ställd till Eva Hellstrand (C), inskickad 210205 

I Regionstyrelsens antagna verksamhetsplan för 2021 har det blågröna styret satt 
upp mätetal och målvärden som anger att antalet privata vårdgivare inom 
primärvården ska öka under 2021. På samma sätt anges att andelen medborgare 
som väljer privata utförare inom hälsovalet ska öka under 2021. 

För att uppnå detta har den blågröna politiska ledningen gett Regiondirektören i 
uppgift att genomföra en marknadsundersökning kring intresset från alternativa 
utförare att överta regiondrivna hälsocentraler. I uppdraget skriver man att 
"regionen förbehåller sig rätten att ha en hälsocentral i respektive kommun i egen 
regi. Övriga hälsocentraler och filialer är regionen beredd att uppta diskussion om 
annan utförare." 

Jag oroas över vilken konsekvens en sådan omfattande privatisering kan få för 
länets befolkning, både som patienter och skattebetalare. Privata vårdföretag, styrda 
av aktiebolagslagen har som primär uppgift att tjäna pengar, skapa vinst åt ägarna 
med skattebetalarnas pengar. Det medför att intressenter av naturliga skäl vill att ta 
över hälsocentraler som de bedömer att de kan göra en ekonomisk vinst på. 
Samtidigt har Region Jämtland Härjedalen kvar sistahandsansvaret att tillse att hela 
befolkningen har tillgång till vård. I praktiken ansvarar regionen alltså för att se till 
att upprätthålla en hälsocentralstruktur, med utbud i varje kommun, oavsett om 
ekonomin går runt för dessa eller ej. Vården ska gå först. 

Med bakgrund av detta är mina frågor: 

- Hur fortskrider planerna för den så kallade marknadsundersökningen? 
Vilken respons har man fått? 

- Av uppdraget så tolkar jag att det politiska målet är att endast en hälsocentral 
per kommun ska bedrivas i regionens egen regi. Är det en riktig tolkning? 


